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3carta de l’alcalde

Podeu fer-nos arribar els vostres comentaris a comunicacio@ajllavaneres.cat i 
etiquetar les vostres fotos i missatges a les xarxes amb #Llavaneres

carta de 
l’alcalde

 Aquest número de tardor de la revista 
municipal obre portada amb una gran 
notícia, de la qual em sento molt satisfet 
com a alcalde: la compra de Can Cabotet. 
I ho és, principalment, per dos motius. 
En primer lloc, perquè adquirir aquesta 
finca i preservar l’edifici, catalogat, com 
a peça d’equipament d’ús públic era tot 
un repte. Teníem al centre urbà un edifici 
abandonat ple d’oportunitats que ara 
passa a mans de la població. En segon 
lloc, és una gran notícia perquè permetrà 
fer possible acostar la Prefectura de la 
Policia Local al centre urbà. Tot just n’hem 
signat la compra; ara toca treballar de 
valent per convertir aquest immoble en 
la seu de la Policia.

Una gran notícia
 També estem treballant sense des-

cans perquè aquest sigui el mandat 
de la finalització de les obres de la 
nova zona esportiva. Veure enllestida 
la urbanització exterior que ha de 
connectar d’una manera endreçada el 
camp de futbol i el pavelló d’Esports 
és un altre dels reptes del govern mu-
nicipal. I no només es tracta d’ordenar 
i urbanitzar l’entorn; cal abordar la 
construcció dels vestidors i enllestir 
l’edifici del bar que donarà servei als 
usuaris de la zona esportiva, d’acord 
amb el nou projecte executiu, del qual 
s’estan polint els darrers detalls. A  
més, com ja hem anunciat, treballem 
per aprofitar al màxim la superfície 

disponible i dotar-la de nous espais 
per a la pràctica esportiva, com ara un 
camp de futbol set i un circuit de bicis.

 Finalment, també us vull comunicar 
que tenim força avançada la redacció del 
projecte de reurbanització de l’Ametllare-
da. La previsió és convocar tot el veïnat 
a una presentació pública per explicar 
aquest pla tan aviat com sigui possible.

 Us ho anirem explicant tot plegat a 
través del web municipal i de les xarxes 
socials de l’Ajuntament. Seguiu-nos per 
estar al dia!

Àlex Neira Marí
Alcalde de Llavaneres

L’alcalde, Àlex Neira, i el regidor d’Urbanisme, Carlos Sánchez Nicolau, signant la compra de Can Cabotet.
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actualitat 
municipal

Subvencions i projectes d’inversió

 Des de l’inici d’aquest mandat, 
Aigües de Llavaneres ha aconseguit
1.381.005,05 € en subvencions. 
Aquests diners s’invertiran en la 
millora i en la renovació del servei 
d’abastament d’aigua pública per 
combatre les fuites i per digitalitzar la 
xarxa, i permetran portar a terme les 
actuacions incloses en el Pla d’Acció 
Municipal (PAM) 2024-2027.

En destaquem els principals objectius:
1. Millorar les canonades de la xarxa 

d’abastament d’aigua. Substituir els 
trams de canonades de fibrociment 
amb una vida útil al límit per d’altres 
de polietilè i fer actuacions estruc-
turals en trams de canonades amb 
incidències freqüents.

Aigües de Llavaneres aconsegueix una
injecció econòmica d’1,3 milions d’euros
Les subvencions s’invertiran en la millora i en la modernització de la xarxa d’abastament d’aigua

Us expliquem, tot seguit, les subvencions aconseguides 
per Aigües de Llavaneres i l’ús que se’n farà.

Ajut rebut

Ajut rebut

A què es destinarà?

A què es destinarà?

 Subvenció atorgada per l’Agència Cata-
lana de l’Aigua (ACA) per a la realització 
d’actuacions per a la millora i renovació de 
les xarxes de subministrament d’aigua en 
baixa -des dels dipòsits fins a les llars-, per un 
import de 295.837,73 €, que equival al 60% 
de la despesa subvencionable.

 Subvenció atorgada per l’Agència Catalana 
de l’Aigua (ACA) per a la realització d’in-
versions per a la recuperació, rehabilitació, 
adequació i execució de captacions d’aigües 
subterrànies per a l’abastament, per import 
de 232.219,16 €, que equival al 95% de la 
despesa subvencionable.

 Amb aquesta subvenció, s’han finançat 
les obres de substitució de les canonades de 
fibrociment de la xarxa d’aigua entre el camí 
de la Masia i l’avinguda de Catalunya, i entre 
la bifurcació de l’avinguda de la Mare de Déu 
de Montserrat i la de Sant Andreu, així com 
la rehabilitació del dipòsit de La Fornaca. 
Aquests treballs ja s’han enllestit.

 Aquest ajut permetrà executar el projecte 
de recuperació d’aigües subterrànies presentat 
per l’Ajuntament de Sant Andreu de Llava-
neres. L’actuació consisteix en la recuperació 
de dues captacions d’aigua existents; concre-
tament, dos pous emplaçats a l’avinguda de 
Sant Andreu, davant de l’entrada dels Jardins 
de Joaquim Passi. També se’n farà l’adequació 
hidràulica i la implementació d’un sistema de 
tractament per a la qualitat fisicoquímica de 
l’aigua d’extracció per a consum humà.

2. Rehabilitar els dipòsits d’aigua 
per garantir-ne la solidesa estructural 
i evitar filtracions i pèrdues d’aigua.

3. Sectoritzar, digitalitzar i actu-
alitzar tecnològicament la xarxa 
primària d’abastament d’aigua per 
millorar-ne el control i la detecció 
de fuites i obtenir informació per 

prioritzar inversions.
4. Implantar la telegestió de la 

xarxa d’abastament d’aigua com 
a eina de seguiment d’indicadors, 
d’eficiència i anàlisi.

5. Substituir els comptadors ana-
lògics dels usuaris del servei per 
comptadors digitals.

2
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Una aposta per 
l’eficiència i per la 
gestió sostenible 
de l’aigua

 El regidor del servei municipal 
d’Aigües de Llavaneres, Josep Ruiz, 
assenyala que «Aigües de Llavaneres 
s’ha convertit en un referent en la 
gestió pública de l’aigua». A la nostra 
població, el servei està integrat en 
l’estructura municipal. «La gestió 
de l’aigua es basa en l’eficiència, la 
transparència i la proximitat social», 
destaca Ruiz.

Des del mes de maig de 2024, 
Aigües de Llavaneres forma part de 
l’Associació de municipis i entitats 
de l’aigua pública (AMAP). Aquesta 
entitat aplega municipis que majorità-
riament aposten per la gestió directa 
del servei d’aigua i que suposen el 
45% de la població de Catalunya. 
És una xarxa que permet compartir 
coneixements i reptes.

Amb l’objectiu reforçar el contacte 
amb altres municipis, Aigües de 
Llavaneres participa en el taller anual 
del Cercle de comparació intermu-
nicipal d’abastament d’Aigua, que 
aquest any s’ha celebrat durant el 

mes de setembre. En la trobada, 
organitzada per la Diputació de 
Barcelona, Aigües de Llavaneres 
va ser definida amb la següent 
valoració: “Per l’edat estàs de sort, 
però ves espavilant”. «Ens vam 
sentir plenament identificats amb 
el nostre titular», ha destacat el 
regidor de l’àrea i ha afegit: «Tenim 
clar que ara toca preservar el llegat 
de la feina ben feta durant tants 
anys, per part del servei municipal 
d’Aigües, i treballar per una tran-
sició cap a un model avançat en 
eficàcia, eficiència, sostenibilitat i 
servei al ciutadà».

Ajut rebut

Ajut rebut

Ajut rebut

A què es destinarà?

A què es destinarà?

A què es destinarà?

 Subvenció atorgada per la Direcció General d’Adminis-
tració Local del Departament de Presidència de la Generali-
tat, per import de 490.948,16 €, que equival al 80% de la 
despesa subvencionable. Aquest programa és finançat pels 
fons europeus Next Generation i s’adreça a actuacions de 
fomentar de la digitalització de les administracions locals 
amb competències en la gestió del cicle urbà de l’aigua, en 
municipis d’entre 5.000 i 20.000 habitants. L’import màxim 
subvencionable d’aquests ajuts és de 500.000 €.

 Subvenció directa atorgada per la 
Diputació de Barcelona en el marc 
del programa sectorial de millora de 
les xarxes d’abastament d’aigua, per 
import de 352.000 €.

 Subvenció atorgada pel Servei 
d’Equipaments i Espai Públic de la 
Diputació de Barcelona, per import de 
10.000 €.

 El projecte de digitalització de l’Ajuntament de Llavane-
res consisteix en la sectorització de la xarxa de distribució 
d’aigua en el dipòsit de 1.000 m3 de la Masia, que inclou els 
nuclis disseminats entre el dipòsit de La Masia i els barris de 
Sant Pere-El Balís i Can Sans. Aquesta actuació comportarà 
l’actualització tecnològica dels elements de control de la 
xarxa (dipòsits i sectors), amb la implantació d’un sistema de 
telegestió i de detecció de fuites, la instal·lació de compta-
dors de telelectura de mòduls de gestió de dades.

 L’objectiu d’aquest programa és in-
crementar el rendiment de les xarxes 
d’aigua en baixa per tal de reduir-ne 
les pèrdues i maximitzar-ne l’estalvi. 
Concretament, l’Ajuntament aposta 
per la renovació de les canonades i 
dels elements de distribució d’aigua 
de la xarxa.

 Aquest ajut permetrà finançar el 
projecte de sectorització de Roca de 
la Nao, que suposarà l’actualització 
tecnològica d’aquest sector, en la 
mateixa línia de les actuacions que es 
finançaran amb fons europeus. Pel 
seu abast i complexitat, serà una prova 
pilot per, posteriorment, replicar aques-
ta actualització a la resta de sectors del 
municipi. El dipòsit de 1.000 m3 de la 
Masia serà el següent repte.

4
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 Les obres de les dues promocions 
d’Habitatge de Protecció Oficial de 
lloguer del municipi avancen a bon 
ritme. Llavaneres està construint un 
total de 51 habitatges repartits en dues 
promocions situades a l’avinguda de 
Sant Andreu i al passeig de la Mare 
de Déu de Montserrat. Si hi esteu 
interessats, el primer pas és donar-se 
d’alta en el registre de sol·licitants de 
la Generalitat. Ho podeu fer a través 
d’un formulari del web gencat.cat. 
Pròximament es publicaran les bases 
amb els criteris d’accés a aquests 
habitatges.

 L’Ajuntament de Llavaneres va agrair a José 
Torres els anys de dedicació al poble, divendres 
27 de setembre, en una recepció a la sala de 
plens. Torres es jubila després de vint-i-cinc anys 
com a treballador de la Brigada Municipal. Hi va 
començar a treballar l’any 1999 com a operari i 
des del 2012 n’era oficial. En la trobada, l’alcal-
de, Àlex Neira, va donar-li les gràcies pels anys 
de servei al poble, en nom del consistori, i va 
desitjar-li molta felicitat per a la nova etapa. A 
petició de l’homenatjat, Àlex Neira va llegir un 
text de comiat escrit per Torres, on l’homenatjat 
recordava els companys que ha perdut pel camí 
aquests darrers anys i es mostrava il·lusionat en 
el camí que comença.

Nascut l’any 1960, Torres ha estat un gran 
professional i ha destacat per la seva capacitat 
de treball i pels seus coneixements en les tasques 
que tenia assignades.

Llavaneres impulsa la construcció de 51 
habitatges de protecció oficial

José Torres, vint-i-cinc anys de 
dedicació a Llavaneres

actualitat municipal 

L’Ajuntament adquireix la finca de Can Cabotet

 L’Ajuntament ha adquirit la finca 
de Can Cabotet, ubicada a l’avinguda 
de Sant Andreu, 10. Es tracta d’un 
immoble situat al centre del poble; 
una finca modernista que està cata-
logada pel seu interès arquitectònic 
i que el consistori vol convertir en la 
nova prefectura de la Policia Local. La 
compra es va signar el 27 de setembre 
per 518.000 euros. La finca consta 
d’una parcel·la amb una superfície 
registrada de 2.460,50 m2 i d’un 
edifici catalogat, de 660,25 m2.

La nova seu de la Policia Local
El govern municipal ha anunciat 

que l’objectiu és ubicar a Can Ca-
botet la Policia Local. Traslladar la 
prefectura al centre de Llavaneres 
és un dels reptes de l’actual equip 
de govern, tal com es recull en el 
Pla d’Acció Municipal (PAM) 2024-

2027. La seu policial està ubicada 
actualment al polígon industrial, 
als afores de la població. L’alcalde, 
Àlex Neira, sempre s’ha mostrat a 
favor de buscar un emplaçament 

més cèntric per al cos de la Policia 
Local, que faciliti l’accés dels veïns, 
en especial de les persones amb 
més dificultats per desplaçar-se fins 
a l’actual prefectura.

Les dues promocions permetran 
oferir habitatges de lloguer assequible 
als veïns del poble:

• Els Ametllers, situada a l’avin-
guda de Sant Andreu, dotada amb 
43 pisos.

• Can Rivière, situada al passeig 
de la Mare de Déu de Montserrat, 
dotada amb 8 habitatges.

En aquest moment, des del con-
sistori, s’està treballant en la redac-
ció de les bases d’accés a aquests 
habitatges de Protecció Oficial. Un 
cop finalitzades es publicaran en el 
web municipal.
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 Bona valoració de les 4es jornades Empresarials 
de Llavaneres-Les 3 viles, que va registrar més de 
80 inscrits. Durant dos dies, dijous 3 i divendres 
4 d’octubre, es va aprofundir en la manera que 
la intel·ligència artificial pot ajudar pimes, em-
prenedors i treballadors en actiu. Es van oferir 
ponències i treball en xarxa, per tal que empresaris 
i emprenedors coneguin les eines per aplicar la 
intel·ligència artificial en el dia a dia. També es 
van projectar documentals i es va oferir un taller 
per millorar la recerca de feina amb les noves 
tecnologies. Les jornades es van transmetre en 
directe pel canal de Youtube de l’Ajuntament.

El Port Balís acull les 4es 
Jornades Empresarials 
centrades en la IA

actualitat municipal 

Llavaneres revalida les tres 
Flors d’Honor de les Viles 
Florides

 Llavaneres ha tornat a aconseguir tres flors d’honor en el certa-
men de Viles Florides i es consolida com un dels municipis amb els 
espais verds de més qualitat de Catalunya. La regidora de Promoció 
Econòmica, Annabel Martínez, va assistir a la gala de lliurament dels 
guardons, que aquest any es va celebrar a Blanes el passat 4 d’octubre.

Sant Andreu de Llavaneres va estar distingida amb tres Flors d’Ho-
nor en l’edició 2024 de la iniciativa Viles Florides, promoguda per 
la Confederació d’Horticultura Ornamental de Catalunya (CHOC), 
que reconeix els municipis que treballen per la transformació dels 
espais públics a través de l’enjardinament i de la millora dels espais 
verds. Llavaneres és, doncs, un dels municipis amb una qualitat 
dels espais verds més alta del país, ja que la màxima distinció són 
quatre Flors d’Honor.

Blanes va acollir la 13a Gala de lliurament de les Flors d’Honor 
del moviment Viles Florides als Jardins Rafael Bataller, on es van 
aplegar 350 participants arribats des de diversos punts d’arreu de 
Catalunya i d’Andorra. Un any més s’han premiat aquelles localitats 
que promouen una transformació de l’espai públic a partir d’espais 
verds urbans als seus carrers.

 Vivers Sala Graupera, l’empresa llavanerenca especialitzada en la 
difusió i en la producció de plantes per a la jardineria sostenible, ha 
estat guardonada en la XVII Nit de l’Empresariat del Maresme amb la 
menció a Empresa i Sostenibilitat. La gala, que organitza anualment la 
Federació d’Associacions i Gremis Empresarials del Maresme (FAGEM), 
es va celebrar dijous 3 d’octubre al Teatre Monumental de Matató. Es 
tracta d’un important reconeixement a l’aposta per la sostenibilitat i 
l’aplicació de mesures per a la gestió ambiental que impulsa des de fa 
anys Sala Graupera. L’Ajuntament de Llavaneres felicita públicament 
aquesta empresa familiar fundada l’any 1960. El consistori també vol 
reconèixer Joan Ramon Sala, de Pastisseria Sala, finalista de la Menció a 
Jove Empresari menor de 45 anys. L’acte va aplegar més de 300 empresaris 
i personalitats rellevants del món de l’empresa i de les institucions. En 
representació de l’Ajuntament de Llavaneres, la gala va comptar amb 
la presència de l’alcalde, Àlex Neira, del regidor d’Urbanisme, Habi-
tatge i Protocol, Carlos Sánchez Nicolau, i de la regidora de Promoció 
Econòmica, Empresa, Comerç, Turisme i Consum, Annabel Martínez.

actualitat municipal 

Últimes propostes del 
Forma’t 2024 a Llavaneres

L’empresa llavanerenca Sala 
Graupera obté el guardó a millor 
projecte sostenible del Maresme

 El cicle Forma’t, que enguany arriba a la dotzena 
edició, està  comptant els dies per arribar al seu 
punt i final. A Llavaneres però, aquest mes de 
novembre encara s’hi poden realitzar quatre cursos:
• Curs: ‘Arboricultura bàsica’ (30 hores) Sessions 
presencials del 4 fins al 20 de novembre (dilluns, 
dimecres i divendres) de 9 a 13 h a la Biblioteca 
Font i Daniel (part teòrica) i Ca l’Alfaro (part pràc-
tica). A càrrec de Josep Sibilla. CURS COMPLET
• Curs: ‘Més de 10 oportunitats innovadores per 
a la teva empresa amb intel·ligència artificial’ (8 
hores). Sessions online el 5 i 7 de novembre, de 
16 a 20 h, a càrrec de Laura Cespedosa Cañada. 
Taller cofinançat per Diputació de Barcelona.
• Curs: ‘Multiplica les oportunitats de trobar fein 
amb Linkedin!’ (12 hores). Sessions online els 
dies 5, 7, 12 i 14 de novembre, de 17 a 20 h, a 
càrrec de Verónica Soto Villa.Taller cofinançat per 
la Diputació de Barcelona.
• Curs: ‘Manipulació d’aliments’ (4 hores). Sessió 
presencial el 21 de novembre de 9.30 a 12.30 h, 
a la Biblioteca Font i Daniel. A càrrec de Seshat 
Formació.

D’altra banda, el 15 de novembre, a Sant Vi-
cenç, s’oferirà una sessió presencial per aprofitar 
Linkedin per trobar feina. A més, els ajuntaments 
de Llavaneres i de Sant Vicenç impartiran un taller 
conjunt de recerca de feina. A Can Rivière, el 2 de 
desembre, i al Cau Jove de Sant Vicenç, el dia 3.

Aquesta és una iniciativa dels Ajuntaments de 
Sant Andreu de Llavaneres i de Sant Vicenç de 
Montalt, que compta amb el suport del consistori 
de Caldes d’Estrac.
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Diada Nacional de Catalunya 2024
 L’Ajuntament de Lla-

vaneres va commemo-
rar l’Onze de Setembre 
amb la tradicional 
ofrena floral davant 
del monòlit dedicat a 
la memòria de Rafael 
Casanova. En l’acte ins-
titucional de la Diada 
Nacional de Catalunya, 
celebrat dimecres 11 
de setembre al parc 
del Primer d’Octubre 
de Llavaneres, hi van 
participar les entitats, 
els clubs i els partits 
polítics, així com els 
regidors del consistori. 
Com ja és tradició, la 
celebració es va tancar 
amb sardanes, a càrrec 
de la Cobla Ciutat de 
Cornellà.

Àlbums de fotos
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25a Festa 
Gastronòmica de la 
Coca de Llavaneres

 La vila va celebrar amb èxit de públic la 25a Festa Gastronòmi-
ca de la Coca de Llavaneres i la 10a Festa de la Sembra del Pèsol 
Garrofal. Durant el cap de setmana del 12 i 13 d’octubre es va dur 
a terme la tradicional fira amb parades destinades a la degustació 
i a la venda de productes artesanals i de Coca de Llavaneres i, amb 
l’ajuda dels follets de les hortes de la vila, es va sembrar la llavor del 
Pèsol Garrofal i es va desitjar que la temporada sigui excel·lent. A 
més, es va poder gaudir de diverses activitats festives.
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 Del 8 de novembre al 8 de desem-
bre, el Museu de Llavaneres presenta 
‘Aquarius’, la nova proposta artística del 
canetenc Setxu Xirau Roig. L’exposició 
recull un conjunt de peces que són la 
continuació del treball d’aquest «artista 
pur, polifacètic, polièdric, que mai no 
ens deixa indiferents i que s’ha proposat 
naturalitzar la realitat». Així ho explica el 
galerista i historiador de l’art Artur Ra-
mon: «La seva és una obra transgressora 
i transversal que trenca els límits de les 
disciplines artístiques tradicionals i els 
eixampla amb una mirada poètica, amant 
de la dialèctica, la metàfora i l’analogia».

I a més...
La proposta següent és l’exposició de 

les obres seleccionades pel jurat del VII 
Concurs de Pintura i Escriptura, que es 
podrà visitar del 13 de desembre de 2024 
al 12 de gener de 2025. Finalment, a partir 
del 17 de gener i fins al 2 de febrer de 
2025, Can Caralt convidarà a descobrir 
una mostra de papallones de Catalunya 
i d’altres papallones i insectes del món.

Setxu Xirau Roig presenta ‘Aquarius’ al 
Museu de Llavaneres 

Les ‘Nits a Massorrà’ 
consoliden el jardí de 
la casa de cultura com 
a espai escènic

actualitat municipal 

Compte enrere per la Festa Major de Sant Andreu
 Llavaneres es prepara per a la Festa 

Major de Sant Andreu. Els dies centrals 
d’aquest Sant Andreu 2024 seran entre el 
29 de novembre i l’1 de desembre, però 
l’activitat es posarà en marxa el cap de 
setmana anterior. L’epicentre de la festa 
serà l’envelat del parc de Ca l’Alfaro. 

La festa major engega divendres 22 
de novembre, amb el Concert Solidari, 
a les 19.30 h, amb Juanma Fernández, 
tenor de l’Orquestra Montgrins, al parc 
de Ca l’Alfaro. Mitja hora abans, es farà 
lliurament de la recaptació solidària del 
2024 de l’associació Llavaneres contra 
el Càncer.

Per a dissabte 23 s’ha programat un 
cros semiurbà i, a la tarda, hi haurà l’ac-
tuació musical d’Esperit de Joventut. Al 
vespre arribarà un dels clàssic de la festa 
major, el teatre, a càrrec de la companyia 
La Inestable, que també es podrà veure 
l’endemà. Diumenge 24 els més matiners 
podran fer la Caminada popular de Sant 
Andreu. Al parc de Ca l’Alfaro, al matí, hi 
haurà torneig de bitlles catalanes i, durant 
tot el dia, una jornada de jocs amb l’entitat 
local Qfem?Juguem? L’endemà dilluns, 
l’Ajuntament convoca la ciutadania a l’acte 
institucional del 25N, el Dia Internacional 

de l’Eliminació de la Violència vers les 
Dones. L’última proposta per a aquesta 
prèvia de festa major arribarà dijous 28: 
un bingo musical al Casal Jove.

Dies centrals 
Els dies centrals de la festa major obriran, 

divendres 29 de novembre. A les 19 h, 
es farà l’encesa dels llums de Nadal des 
la plaça de la Vila. A les 22.30 h, al parc 
de Ca l’Alfaro, es donarà pas al concert 
tribut a la música en català a càrrec de 
La Nit de Canet. La Nit Jove es tancarà 
amb Dj Xtinctor.

Dissabte 30 de novembre, diada de 
Sant Andreu, hi haurà la tradicional missa 
solemne i l’acte de felicitació als Andreus 
i a les Andrees. No hi faltaran els inflables 
gegants, l’animació infantil i tarda de jocs 
al parc de Can Rivière organitzada pel Casal 
Jove. A la nit, actuació de Noche Ochentera 
i fi de festa amb Dj Muerta Sánchez.

Diumenge 1 de desembre, hi haurà 
gegants, espectacle infantil i xocolatada 
popular. A més, s’oferirà una ballada de 
sardanes a la plaça de la Vila i el tradicional 
concert a la parròquia de Sant Andreu a 
càrrec de Camerart-Orquestra del Maresme. 

Visita’ns
El Museu de Llavaneres està ubicat a 

Can Caralt (carretera de Sant Vicenç, 14). 
L’equipament obre al públic de dimecres a 
divendres, de 17 a 20 h; dissabtes d’11 a 
14 h i diumenges i festius, de 17 a 20 h.

 La Regidoria de Cultura va tancar diven-
dres 30 d’agost el cicle ‘Nits a Massorrà’, 
que va servir per consolidar com a espai 
escènic el jardí de la casa de cultura de 
Llavaneres. El cicle de concerts d’estiu de 
Llavaneres va canviar d’escenari i de nom 
aquest any: es va rebatejar amb el nom 
de ‘Nits a Massorrà’ perquè els concerts 
s’oferien en els jardins de la Casa de Cultura 
Massorrà. La proposta, però, va mantenir 
l’essència i el format de ‘Can Caralt, obert 
per vacances’, que els darrers anys s’havia 
consolidat per la qualitat de les actuacions. 
L’elevada participació i l’estrena del nou 
espai gastronòmic van ser dues de les notes 
destacades d’aquest 2024.
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Llavaneres prepara la 
Nit de l’Esport 2024

Llavaneres celebra 
la 66a edició de 
l’Homenatge a la 
Vellesa

El curs escolar 
24-25 va engegar a 
Llavaneres amb mes 
de 1.400 alumnes

 L’Ajuntament de Sant Andreu de 
Llavaneres convoca a la Nit de l’Esport 
2024, que reconeixerà els darrers èxits 
dels esportistes locals i dels clubs de 
la vila. La gala se celebrarà divendres 
20 de desembre, a les 20 h, al Pavelló 
Municipal d’Esports.

La Nit de l’Esport és un esdeveni-

 La gent gran de Llavaneres va viure, 
diumenge 22 de setembre, una gran 
jornada de celebració. L’Homenatge 
a la Vellesa se celebra des de fa 66 
anys i s’adreça als majors de 75 anys 
de la vila. La Regidoria de Gent Gran i 
l’Ajuntament de Llavaneres van agrair 
l’esforç, un any més, del Patronat Local 
de la Vellesa. També es va fer menció 
a la tasca de tothom que fa possible 
aquesta festa dedicada als més grans 
de la vila, en especial a la cantant 
Gwen Perry, a Esperit de Joventut i a 
Llavaneres contra el Càncer, en l’any 
del seu 50è aniversari. Per molts i bons 
anys a la nostra gent gran!

 El curs escolar 2024-2025 va arrencar 
el 9 de setembre per als alumnes d’in-
fantil, primària i secundària obligatòria. 
Va ser el primer dia a les escoles Jaume 
Llull i Serena Vall, així com a les dues llars 
d’infants públiques de la vila, Minerva 
i Sant Nicolau. A l’Institut Llavaneres, 
l’alumnat d’ESO també va tornar el 
dilluns 9 a les aules, mentre que el 
de Batxillerat no ho va fer fins dijous 
12 de setembre. A més, el curs es va 
posar en marxa a l’Escola Municipal de 
Música (EMM) Llavaneres, que aquest 
any supera els 300 alumnes. En total, a 
Llavaneres, el curs comença amb més 
de 1.400 alumnes. 

Gran èxit del II Torneig de Bàsquet 
Vila de Llavaneres

 Llavaneres va viure, dijous 26 de 
setembre, una gran festa del bàs-
quet al Pavelló Municipal d’Esports. 
L’Spar Girona i l’Estudiantes, dos 
equips de la Lliga Endesa Femenina, 
van enfrontar-se en el II Torneig de 
Bàsquet Vila de Llavaneres, en un 
partit intens, de pretemporada, 
en el qual es va acabar imposant 
l’equip madrileny, que per segon 
any consecutiu es va endur el trofeu 
de guanyador. Durant la mitja part 
es va fer la presentació dels equips 
del club Bàsquet 3 Viles per a la 
temporada 2024-2025.

El Pavelló Municipal d’Esports 
es va omplir de gom a gom per 
acollir el II Torneig de Bàsquet Vila 
de Llavaneres. El públic assistent 
va poder vibrar amb la gran final 
que va enfrontar l’Spar Girona i 
l’Estudiantes. La victòria se la va 
endur l’equip madrileny, que es va 
imposar a les gironines per 69-82. 
Aquesta gran nit dedicada al bàsquet 
va comptar amb l’assistència de 

l’alcalde de Llavaneres Àlex Neira, 
del regidor d’Esports, Carles Canals, 
i de la directora del Consell Català 
de l’Esport de la Generalitat, la 
llavanerenca Carme Bastida. Tam-
bé hi van ser presents els regidors 
Carlos Sánchez Nicolau, Josep Ruiz 
i Oriol Giralt i, en representació de 
l’Ajuntament de Mataró, la regidora 
d’Esports, Beatriz Delgado. Al final 
del partit, la directora del Consell 
Català de l’Esport va lliurar el trofeu 
de campiones a Gracia Alonso de 
Armiño, medalla de plata als JJOO 
París en modalitat 3X3. L’alcalde, per 
la seva banda, va ser l’encarregat de 
donar el trofeu de subcampiones a 
l’equip gironí.

Torneig solidari 
Durant la jornada es van recollir 

600 euros a benefici de l’associació 
Llavaneres contra el Càncer. L’entitat, 
que aquest 2024 compleix cinquanta 
anys, destinarà la recaptació a la 
investigació mèdica.

ment social que aplega els diferents 
clubs i associacions esportives del 
municipi, així com els esportistes 
locals més destacats, amb la finalitat 
de guardonar i reconèixer la trajectò-
ria o els èxits assolits. Les mencions 
comptaran amb cinc categories: 
esportistes a títol individual; esport 
adaptat; millor equip masculí; millor 
equip femení i reconeixement a la 
feina feta a favor de l’esport local.
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Conscienciats amb una 
mobilitat més sostenible

La Policia Local de 
Llavaneres estrena una nova 
unitat de vigilància aèria

 La Regidoria de Mobilitat fa un balanç 
positiu de les accions incloses en la celebra-
ció de la Setmana Europea de la Mobilitat 
2024. El moment més participatiu de les 
propostes va ser una festa d’educació viària 
adreçada als més petits, que va tenir lloc 
divendres 20 de setembre, al parc del Primer 
d’Octubre. L’espai es va transformar en 
l’escenari de diverses activitats orientades 
a conscienciar els infants dels beneficis 
d’una mobilitat més sostenible.

Del 16 al 22 de setembre de 2024, a Ca-
talunya es va celebrar la Setmana Europea 
de la Mobilitat, que s’impulsa per promoure 
hàbits de mobilitat més sostenibles, segurs 
i saludables, com ara els desplaçaments 
a peu, en bicicleta, en transport públic 
o amb vehicle elèctric. Llavaneres s’hi ha 
sumat un any més, amb diferents propostes 
adreçades a la població.

 La Policia Local ha estrenat enguany 
una unitat de dron. Aquesta nova secció 
policial està integrada per tres caporals 
i tres agents: ells són els encarregats de 
controlar el dron amb què s’ha dotat el cos 
de seguretat local i que suposa una millora 
per a la seguretat a la vila. El projecte es 
va posar en marxa el mes de gener amb 
la formació dels agents. El cap de la Policia 
Local, Dimas Graupera, destaca que “la 
nova unitat permet un desplegament ràpid 
i eficient d’efectius tècnics i contribueix 
a obtenir informació en temps real per 
coordinar operacions policials”.

Entra en vigor el Pla Local
d’Igualtat de Llavaneres

Accions 
de les 

regidories 
d’Igualtat 
i Joventut 

durant 
aquest 

2024.

 El Pla Local d’Igualtat 2024-2027 es va aprovar inicialment en el ple municipal 
del 31 de juliol i, un cop superat el període d’informació pública, ha quedat aprovat 
de manera definitiva. El pla, elaborat des de la Diputació de Barcelona, ha comptat 
amb el suport de la Regidoria d’Igualtat. El primer pas va ser l’anàlisi dels nivells 
d’igualtat entre dones i homes al municipi, a través de grups de discussió; tot seguit, 
es va dissenyar el pla d’acció, que inclou sis eixos de treball.

El document s’estructura d’acord amb els següents punts: compromís amb la 
igualtat, accions contra la violència masclista i l’lgtbifòbia, drets i qualitat de vida, 
coeducació i transmissió d’una cultura igualitària, reformulació dels temps i dels 
treballs, i reconeixement del lideratge i participació de les dones.

Pla d’acció per al 2024 Xarxa d’espais segurs

Dones impulsant canvis

Aquestes són algunes de les accions que 
la Regidoria està portant a terme durant 
aquest 2024, d’acord amb el Pla Local 
d’Igualtat:

 Realització de càpsules de formació 
sobre perspectiva de gènere a les polítiques 
públiques.

 Avaluació del Pla Intern d’Igualtat de 
l’Ajuntament, a través del recurs ‘Avalua-
cions d’eines de planificació de polítiques 
d’igualtat i per a la diversitat afectiva, sexual 
i de gènere’, de la Diputació de Barcelona.

 Recull dels recursos locals i territorials 
d’atenció a les violències masclistes i lgbtifò-
biques.

 Adhesió a la campanya ‘A l’estiu no tot 
s’hi val’, iniciada per Sant Vicenç de Mon-
talt i Caldes d’Estrac l’any 2023, i posada 
en marxa de la xarxa d’espais segurs al 
municipi.

 Formació en educació afectivosexual a 
les famílies i a l’alumnat, conjuntament amb 
els centres educatius i amb les associacions 
de famílies i amb el suport de la Diputació.

 Suport a la Regidoria d’Ocupació per 
a la posada en marxa del projecte ‘Dones 
impulsant canvis’.

Per treballar a favor d’una vila més sensibilit-
zada vers les violències masclistes i lgbtifòbi-
ques, aquest estiu Llavaneres s’ha afegit a la 
campanya de les 3 Viles ‘A l’estiu no tot s’hi 
val’, per una xarxa d’espais segurs. En total, 
s’hi han adherit 22 establiments, entre els 
quals hi ha sis equipaments municipals.

Durant l’últim trimestre de l’any, des de la 
Regidoria d’Igualtat es continua fent difusió 
de la campanya entre els establiments locals. 
A més, s’oferirà una formació de curta 
durada en què es presentaran casos pràctics 
i eines útils per aplicar en el cas que es doni 
una situació de violència masclista o lgtbifò-
bica en els seus establiments.

Aquest projecte té com a objectiu reduir 
la taxa d’atur entre les dones majors de 
45 anys. Les participants tindran un servei 
d’acompanyament individual i grupal, treba-
llaran l’empoderament i la confiança en les 
seves capacitats, definiran els seus objectius 
laborals, fomentaran la millora de compe-
tències digitals per aconseguir un major 
grau d’ocupabilitat i fomentaran el treball 
en xarxa.

El projecte es presentarà durant el mes de 
desembre.
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Els programes electorals 
són compromisos

 El nostre programa 
electoral va definir clara-
ment els nostres objectius, 
i continuem treballant per 

complir-los. Un dels compromisos era 
apropar la Policia Local al centre del po-
ble, per això hem adquirit Can Cabotet, 
on se n’instal·larà la nova seu. També 
ens vam comprometre amb la gent 
gran, de manera que repetirem la sor-
tida a Lloret de Mar, una activitat que 
els permet gaudir d’un cap de setmana 
agradable fora del municipi.

Un altre compromís adquirit era 
millorar l’accessibilitat. Hem adaptat 
voreres i aviat començaran les obres del 
clavegueram al passeig de les Monges, 
incloent-hi la cruïlla d’Unió i Maresme, 
amb plataforma única. A més, reno-
varem l’enllumenat del camí del Pla i 
del parc del Serena Vall i posarem en 
marxa un servei de recollida de residus 
a domicili per a persones amb mobilitat 
reduïda, tal com plantejava el nostre 
programa electoral. També hem reforçat 
la plantilla municipal amb un paleta, 
que ja ha començat a reparar voreres de 
l’Ametllareda, i s’incorporaran dos peons 
més a la brigada en els pròxims dies.

Malgrat les crítiques que ens acusen 
de fer només “xapa i pintura”, la realitat 
és que calia posar al dia el poble. Alhora, 
estem finalitzant projectes com el circuit 
de bicicletes, el camp de futbol 7, el bar i 
els vestidors de la zona esportiva.

En paral·lel, d’aquí a pocs mesos 
finalitzarem la construcció dels 51 habi-
tatges de protecció oficial. Us animem a 
inscriure-us i a no perdre aquesta opor-
tunitat. Els tòpics com “el meu sou és 
massa alt” no han de ser un obstacle. 
Informeu-vos-en i participeu-hi!

Continuem treballant amb la mateixa 
il·lusió del primer dia per millorar Llava-
neres i la vida de tots els seus veïns!

@Alex Neira

@alex_neira79

Un govern petit que 
fa de gran germà

 El món cultural és ple 
de referències a això que 
s’anomena «El gran germà». 

És molt coneguda la novel·la d’Orwell 
en què un govern totalitari es dedica a 
controlar tots i cadascun dels moviments 
dels ciutadans. Des d’aquí volem denun-
ciar que això que l’any 1949 semblava 
una distopia de la política futur-ficció 
està arrelant amb força a Sant Andreu de 
Llavaneres.

Els que seguiu de prop l’activitat 
municipal, plens, publicacions dels grups 
polítics, etcètera, ja sabreu que fa molts 
mesos –més d’un any, de fet– que el grup 
municipal d’ERC-AM ha sol·licitat un espai 
digne per poder treballar i per dur a terme 
la seva activitat política des de l’oposició. 
Evidentment, no hi ha espai físic per a 
l’oposició a la Casa de la Vila, però bé 
que van trobar-lo per encabir un càrrec de 
confiança amb carnet del PSC. Amb les 
últimes pluges, part del nostre arxiu que, 
es troba al garatge de la casa consistorial, 
va quedar malmès, però sembla que ni 
això no els ha fet obrir els ulls.

Per si tot això no fos poc, el govern 
segueix amb la seva política d’hostilitat i 
de 0 comunicació. Les convocatòries de 
les comissions es limiten als tràmits i no 
s’emplacen per debatre amb profunditat 
aspectes clau, com la taxa per generació 
de residus que caldria impulsar.

Per si això no fos prou, ens veten l’accés 
als tècnics municipals i pretenen que tot el 
que els polítics els vulguem preguntar hagi 
de quedar registrat i aprovat pel govern. 
Com volen que fem la nostra feina? Què 
han d’amagar? Per què no ens donen 
accés lliure a la informació i a la circulació 
per les dependències municipals?

No hem vingut a fer una política 
mundana, hem vingut a rebel·lar-nos. Per 
això només ens queda dir, parafrasejant 
Truman Burbank, «Ens tornarem a veure: 
bon dia, bon vespre i bona nit».

@esquerrallavaneres

@ercllavaneres

@erc.llavaneres

El trimestre econòmic: 
una oportunitat per a 
la responsabilitat i el 
consens 

 Ens trobem al darrer 
trimestre de l’any, un període 
determinant per a Sant 
Andreu de Llavaneres, ja que 
és el moment de presentar 

el pressupost municipal i les ordenances 
fiscals que guiaran el proper any. Aquest 
trimestre econòmic és una oportunitat per 
posar les bases del futur del municipi, tot 
tenint en compte les necessitats reals dels 
nostres veïns i veïnes. Des del grup muni-
cipal del PP, som plenament conscients de 
la responsabilitat d’aquestes decisions. 

Aprovar els pressupostos i les ordenan-
ces fiscals no és un simple tràmit adminis-
tratiu, sinó un acte de gran responsabilitat 
que afecta directament la qualitat de 
vida dels llavanerencs. Tot i que comptem 
amb la majoria necessària per tirar-los 
endavant, volem buscar el màxim consens 
amb la resta de forces polítiques, perquè 
creiem que només així podrem prendre 
les millors decisions per a tothom. 

Aquest pressupost prioritza la millora 
dels serveis essencials, amb un pla d’ac-
cessibilitat als barris que inclou l’adequa-
ció de carrers i de voreres per garantir-ne 
l’accés universal. A més, continuem do-
nant suport al comerç local, especialment 
al carrer de Munt, amb accions destinades 
a revitalitzar-lo i atraure-hi més activitat. 
Pel que fa a la seguretat, el trasllat de la 
comissaria de la policia local al centre del 
municipi en millorarà l’eficiència i reforça-
rà la seguretat del veïnat. També treballem 
perquè la construcció del teatre polivalent 
a l’espai Labandària sigui una realitat. Així 
mateix, continuem garantint l’atenció i el 
suport adequat a la gent gran i, final-
ment, seguim posant èmfasi en el mante-
niment dels espais públics i dels parcs, i en 
la neteja viària, per fer de Llavaneres un 
lloc més net i agradable per viure.

@pp_llavaneres

Partit Popular - Sant Andreu de Llavaneres

www.alexneira.cat
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Les Noves Ordenances 
Municipals: Impostos 
en Alça

Llavaneres 2030,
una utopia

 Recentment, el govern 
municipal ha anunciat una 
pujada d’impostos, argu-
mentant que és necessària 

a causa de l’augment del cost de la vida. 
Tanmateix, és essencial analitzar aquesta 
situació amb una mirada crítica. Al principi 
del seu mandat, l’actual govern va decidir 
incrementar els sous dels seus membres. 
Aquesta decisió ha repercutit negativa-
ment en les finances públiques i, per tant, 
en el benestar dels nostres veïns.

Entenem que, en determinades 
circumstàncies, pugui ser necessària una 
revisió dels impostos per assegurar la 
sostenibilitat dels serveis municipals. No 
obstant això, la mesura no hauria de tra-
duir-se en una càrrega addicional per als 
llavanerencs. És fonamental que aquesta 
pujada d’impostos vagi acompanyada 
d’un projecte clar d’inversió. Els recursos 
obtinguts haurien de destinar-se a millorar 
les infraestructures del nostre poble, a fo-
mentar la cohesió social i a garantir l’accés 
a serveis de qualitat per a tots els veïns.

Volem destacar la necessitat d’una 
planificació acurada dels propers pres-
supostos municipals. És fonamental que 
el govern destini els recursos públics de 
manera eficient, prioritzant projectes que 
beneficien realment la nostra comunitat. 
Només amb una gestió responsable po-
drem garantir un futur millor per a tots.

Aprofitem també per fer esment de la 
recent celebració de la 25a Festa de la 
Coca, un esdeveniment que no només 
destaca la nostra cultura gastronòmica, 
sinó que també reforça la nostra identi-
tat. La coca de Llavaneres i el pèsol son 
icones del nostre poble, que reflecteixen 
la riquesa del nostre patrimoni. Aquestes 
tradicions són el que ens uneix i ens fa 
sentir orgullosos de la nostra comunitat.

Desitgem que gaudiu d’una bona casta-
nyada, una tradició de tardor ben nostra.

 El 2015 tots els països 
integrants de les Naci-
ons Unides signaven la 
famosa Agenda 2030 per 

al Desenvolupament Sostenible, en la 
qual es fixaven 17 objectius clars per 
acabar amb la pobresa, protegir el 
planeta i millorar la qualitat de vida de 
tothom.

Els municipis tenen un paper clau en 
l’Agenda 2030. A 5 anys per arribar al 
2030, mirem què està fent Llavaneres 
en aquest àmbit. Per una banda, no 
tenim cap tipus de planificació urbana 
sostenible (ni tampoc no sostenible). 
L’actual govern ja va deixar molt clar 
en el seu PAM que no modificaria el 
POUM, de manera que s’hi preve-
uen projectes, que encara estan per 
desenvolupar, que malmetran més 
la biodiversitat del nostre entorn. Pel 
que fa les energies renovables, només 
en tenim a les escoles i amb un aprofi-
tament molt baix, ja que en el període 
d’estiu, època de major producció 
energètica, els centres educatius estan 
tancats i aquesta energia no s’apro-
fita per a res. Amb el PaP s’ha millo-
rat la recollida selectiva en un gran 
percentatge, però ara volen fer una 
prova pilot per tornar els contenidors 
en algunes zones. Continuem amb 
un transport públic infradotat i no 
hi ha ni rastre del famós transport a 
demanda de què feia bandera l’actual 
alcalde. Tampoc veiem cap tipus de 
foment de la participació ciutadana 
en aquest aspecte; la darrera Comis-
sió de Medi Ambient es va reunir per 
últim cop el gener de 2021(!?). I crec 
que no cal parlar del comerç local, oi? 
Veiem com es va malmetent any rere 
any.

Amb aquest panorama es fa molt 
difícil parlar d’un Llavaneres 2030 (o 
2040). El temps dirà.

@juntsperllavaneres @MovemLlavaneres

@LlavaneresMovem

@MovemLlavaneres@juntsperllavaneres

@JuntsLlavaneres
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Un bon
pessic

 En el Plenari de setem-
bre ja vam anunciar que 
el departament municipal 
del Servei d’Aigües havia 

aconseguit, gràcies a la feina minuciosa 
d’obrir les portes de diferents organis-
mes, un pessic a manera de subvenció 
per un import total d’1.381.005,05 € 
per actualitzar i transformar Aigües de 
Llavaneres.

En aquest número de la revista tro-
bareu una explicació més detallada de 
totes les inversions que estan planifica-
des per posar al dia tecnològicament 
aquest servei de gestió pública directa 
que tenim al municipi de Sant Andreu 
de Llavaneres.

En aquesta línia, el pla de treball 
també preveu modificar el programari 
informàtic per posar a disposició dels 
abonats una aplicació que els permeti 
conèixer els seus consums d’aigua, 
detectar anticipadament fuites, con-
trolar la despesa i gestionar factures i 
pagaments.

Des d’aquesta tribuna Política fem 
una crida molt activa a reduir els con-
sums d’aigua.

Anant a les qüestions d’Obres Públi-
ques, us informem que aviat iniciarem 
les obres de clavegueram del passeig 
de les Monges  i la reurbanització del 
carrer Maresme i l’entrada del Grup 
Betlem. Les obres pròpies de clavegue-
ram han de donar solució al proble-
ma dels veïns de Can Soldevila: cada 
cop que hi ha pluges, la xarxa queda 
col·lapsada.

Pel que fa a la resta de projec-
tes, s’està avançant perquè el 2025 
s’inicien un grapat d’obres a la nova 
zona esportiva i d’altres que us anirem 
explicant.

Continuem treballant, continuem 
fent poble.

@acordperllavaneres

@acordperllavaneres



15

tribuna 
política

Toca Revisió

ORIOL GIRALT - REGIDOR NO ADSCRIT

 El sistema de recollida de brossa por-
ta-a-porta (PaP) ja fa prou mesos que fun-
ciona. Toca fer valoracions. És un sistema 
que, tot i les seves bondats, mostra també 
defectes que perjudiquen el ciutadà. 
Per això cal repensar-lo i corregir-lo per 
adequar-lo a la realitat de Sant Andreu de 
Llavaneres. El govern anterior va seguir 
el model de la Garriga per dissenyar el 
porta-a-porta, un suposat referent en el 
tema. Doncs bé, aquest municipi ha iniciat 
una rectificació del sistema i el modificarà: 
seguirà fent el porta-a-porta actual en zo-
nes de baixa densitat de població i el com-
binarà amb la instal·lació de contenidors 
tancats amb accés amb targeta intel·ligent 
a les zones més densament poblades.

L’econòmic és un dels factors clau: 
l’establiment d’aquest sistema combinat 
suposarà un estalvi important en el cost 
i, per tant, en la càrrega que suporta el 
ciutadà amb la taxa. També es valora 
l’impacte estètic del canvi, ja que el por-
ta-a-porta, ha suposat un cop en l’aspecte 
dels nostres carrers: a ningú no agrada 
veure’ls plens de bosses d’escombraries o 
de cubells escampats després de la recolli-
da. És una imatge lamentable.

Creiem que a Llavaneres també toca 
revisar el sistema i acceptar que calen 
millores; toca escoltar els veïns i les veïnes 
per fer possible que aquella gent que no 
comparteix el sistema o que fa el que 
s’anomena turisme de residus (portar les 
bosses a un altre municipi), s’apunti d’una 
vegada per totes al reciclatge, i crec que 
aquesta proposta ho pot facilitar.

La nova tendència municipal és im-
plementar el sistema dels contenidors 
tancats, però soc un defensor del porta a 
porta en aquelles zones on els veïns reben 
un benefici evident. 

Amb la voluntat de fer la vida més fàcil a 
la gent, pensem-hi, revisem-ho. De ben se-
gur que en sortirem guanyant totes i tots.

Correu electrònic: giraltgo@ajllavaneres.cat

WhatsApp al telèfon 667.16.28.94

tribuna política

 L’Ajuntament de Llavaneres i l’Associ-
ació d’Ajuda a la Defensa d’Animals de 
Llavaneres (ADALL) recuperen la secció 
‘Adopta’m’ al minisite de Participació 
Ciutadana amb l’objectiu de trobar una 
llar als gats comunitaris del municipi. En 
l’apartat ‘pendent d’adoptar’ trobareu els 
animals que estan disponibles en aquest 
moment al poble. L’ADALL s’encarrega 
de facilitar totes les dades i les fotogra-
fies de cada animal. Els gats es lliuren 
esterilitzats, vacunats i identificats amb 
xip. A més, se’ls fan els tests veterinaris 
bàsics necessaris.

espai de participació

Podeu consultar la secció a https://ajllavaneres.cat/adoptam.

El procés participatiu ‘Som Accessibles’
obre la fase de debat ciutadà

Recuperem la secció ‘Adopta’m’ per facilitar 
l’adopció de gats comunitaris al municipi

 El procés participatiu ‘Som Accessibles’, 
que la Regidoria de Participació Ciutadana 
té en marxa amb el suport de la Diputació 
de Barcelona, avança un pas més amb una 
nova acció oberta a tota la ciutadania. En 
aquesta nova fase del procés participatiu, 
hem elaborat un quadern de debat ciutadà 
i l’hem distribuit per diferents punts del 

‘Som de Barri’ tardor de 2024

 El 10 de setembre es va posar en marxa 
la tercera edició del projecte de participació 
ciutadana ‘Som de Barri’, que s’allargarà 
fins al 4 de desembre. Tornen les trobades 
amb els veïns dels set barris de Llavaneres, 
que es fan els dimecres a la tarda, de 18 a 
20 hores. Són entrevistes personalitzades 
de quinze minuts. ‘Som de Barri’ manté 
la voluntat de trepitjar el territori per 
escoltar què preocupa la gent que hi viu. 
Els participants poden sol·licitar hora de 
trobada a través d’un formulari web en 
funció del calendari de visita als barris.

poble i per les escoles. És un quadern per 
recollir l’opinió de la ciutadania respecte 
l’accessibilitat a la vila. L’objectiu és generar 
una reflexió col·lectiva sobre com fer que 
totes les persones de Llavaneres puguin 
gaudir dels mateixos espais i oportunitats. 
Hi trobareu preguntes sobre diferents tipus 
d’accessibilitat. 



entrevista

NORMA BUCH 
Presidenta de l’associació del Casal de la Gent Gran de Llavaneres

“El casal és una manera de lluitar contra 
la solitud no desitjada”

Norma Buch va néixer a Barcelona l’any 1951, està casada i té dues filles i tres nets. Durant més de quatre dècades ha 
treballat a l’Hospital de Bellvitge. A més, ha desenvolupat una important tasca de voluntariat social a Barcelona: com a 
voluntària en l’alfabetització a Ciutat Vella durant 30 anys, com en la tresoreria del pla integral de l’Ajuntament d’aquest 
districte i en la presidència de l’Espai d’Inclusió i Formació Casc Antic de Barcelona. Viu a Llavaneres des de fa catorze 
anys, però el vincle amb el poble es remunta a més de cinquanta; la família del seu marit hi havia estiuejat tota la vida.

 Què et va motivar a involucrar-te a 
l’associació del Casal de la Gent Gran? 

Quan venia al Casal a fer activitats, el 
president que hi havia aleshores em va 
demanar col·laboració en temes informàtics 
i així va començar tot, fa cinc anys. 

 Després de cinc anys com a membre 
de la junta directiva, com afrontes 
aquest nou repte?

Amb il·lusió, dedicant-hi temps. La 
millor recompensa és la resposta dels socis.

 Com és la gent gran de Llavaneres?
Els autòctons de Llavaneres són una 

mica tímids d’entrada; una vegada et 
tenen confiança, són fantàstics. S’ha vist 
un increment de socis en aquest sentit.

 Quines creus que són les seves 
principals necessitats?

Tenen la necessitat de socialitzar. Abans 
la gent tenia un altre concepte de què era 
el Casal, ja que es pensava que només hi 
havia homes jugant a les cartes, i en aquests 
últims anys ha anat canviant; hi ha molta 
gent fent activitats i molta demanda.

 Com creus que el Casal contribueix 
al benestar de la gent gran del poble?

El Casal, sobretot els tallers i les activitats, 
suposa una manera de lluitar contra la 
solitud no desitjada i de promoure salut.

 Com és el teu dia a dia al Casal?
Als matins vinc a les reunions de 

junta, rebo els socis, la gent que se’n 
vol fer o la que demana informació. 
És una tasca que ens repartim entre 
tots els membres de la junta. A les 
tardes imparteixo diversos tallers.

 Parla’ns de l’oferta d’activitats.
Els matins hi ha tota mena d’activitats: 

memòria, gimnàstica, zumba, estiraments, 
anglès, musicoteràpia, relaxació, puntes 
de coixí, club del ganxet...

I a les tardes, sardanes, country, ball en 
línia, Esperit de joventut, costura, sevillanes, 
lectura, català, chi kung...

 Has notat canvis en el que demanen 
o necessiten les persones grans en els 
darrers anys?

Sí, molts canvis. La gent vol fer moltes 

activitats, excursions, balls, tallers... El 
problema que tenim és l’espai.

 Per què?
No podem iniciar noves coses, ja que 

ens manca espai. Tenim una única sala per 
poder fer tots els tallers i es queda petita. 
Ja no disposem d’hores ni espais lliures.

 Què és el que més t’agrada de Lla-
vaneres? Què et fa sentir orgullosa 
del poble?

De llavaneres m’agrada tot: el mar, la 
muntanya i la tranquil·litat del poble. I 
estic orgullosa de com va evolucionant. 
Encara falta fer més feina, però a poc a 
poc ens n’anirem sortint.

 Com creus que es pot aconseguir que 
més gent gran participi activament en 
la vida social i cultural de Llavaneres?

Doncs com hem fet amb el Casal, fent 
la feina ben feta i treballant per a les per-
sones. És l’única manera. La gent, a través 
del boca a boca, ja s’anima.

 Què voldries que passés al Casal 
de la Gent Gran en els propers anys?

M’agradaria que es pogués arribar 
a portar endavant el projecte de cobrir 
la terrassa, amb la qual cosa es podrien 
promoure més activitats, i que pogués 
accedir-hi més gent del poble.

 Què t’agradaria aconseguir mentre 
estiguis al capdavant de l’associació?

Tal com he respost abans, cada vegada 
hi ha més demanada i més ganes de fer 
coses, ens manca espai per la quantitat 
de gent que tenim. M’agradaria que 
tothom pogués accedir al Casal.


